

旅游管理

Tourism Management

专业代码: 120901K

学 制: 4 年

Program Code: 120901K

Duration: 4 years

培养目标:

本专业培养坚持社会主义道路, 掌握经济学、管理学基础理论, 通晓国际旅游管理专业领域所要求的相关理论知识与技能, 熟悉国内外旅游产业的状况及发展态势, 知识面广, 实际操作能力、适应能力和表达能力强, 正直诚信, 并具有较高的外语、计算机应用能力的旅游管理专业人才。学生毕业后可在国际酒店集团、跨国公司、旅游业公共管理及专业机构从事管理工作, 也可以申请就读国内外相关专业硕士研究生, 从事相关专业教育培训、科研及管理咨询工作。

Cultivating objectives:

This major cultivate students who keep to the socialist road and master basic theory of Economics and Management, have a good relevant theory knowledge and skills in international tourism management field. This major train the professionals who familiar with international tourism industry development trend, possess a broad spectrum of knowledge, have good actual operation ability, adaptation ability and presentation skills, honesty and integrity, higher foreign language ability and good computer application skills. Students after graduation can be in the international hotel group, multinational companies, engaged in management of tourism public management and professional work, also can apply to the domestic and foreign related professional graduate, engaged in relevant professional education and training, scientific research and management consulting.

毕业要求:

No1.专业核心知识: 掌握扎实的基础知识、专业基本原理、方法和手段, 能够将经济学、管理学、本专业基础知识和专业知识用于解决旅游管理问题, 接触和掌握旅游管理行业部分营运知识, 为解决旅游行业实际问题打下知识基础。

No2.社会科学学科的研究方法入门知识: 掌握社会科学学科的研究方法入门知识, 为解决旅游行业实际问题打下知识基础。

No3.自然科学与工程技术的基础知识和前沿知识: 掌握自然科学与工程技术的基础知识和前沿知识, 为解决旅游行业实际问题打下知识基础。

No4.数学和逻辑学的基础知识: 掌握数学和逻辑学的基础知识, 为解决旅游行业实际问题打下知识基础。

No5.问题分析: 能够应用经济学、管理学、本专业基本原理、方法和手段和旅游行业营运知识, 识别、表达、并通过文献研究分析旅游业管理中存在的问题, 以获得有效结论。

№6.设计/开发解决方案：能够设计针对旅游管理相关问题的解决方案，能够在设计环节中体现创新意识，考虑社会、健康、安全、法律、文化以及环境等因素。

№7.研究：能够基于科学原理并采用科学方法对旅游管理问题进行研究，包括设计实验、分析与解释数据、并通过信息综合得到合理有效的结论。

№8.实践经营与管理能力：能够针对旅游行业和企业经营管理问题，开发、选择与使用恰当的技术、资源、现代工程工具和信息技术工具。

№9.跨文化、国际化交流：具备一定的国际视野，能够在跨文化背景下进行沟通和交流。能够撰写报告和设计文稿、陈述发言、清晰表达和回应指令。

№10.环境和可持续发展：能够理解和评价针对旅游业问题的管理实践对环境、社会可持续发展的影响。

№11.职业规范：具有人文社会科学素养、社会责任感，能够在旅游管理实践中理解并遵守接待服务业的职业道德和规范，履行责任。

№12.个人和团队：能够在多学科背景下的团队中承担个体、团队成员以及负责人的角色。

№13.项目管理：理解并掌握旅游管理原理与经济决策方法，并能在多学科环境中应用。

№14.终身学习：具有自主学习和终身学习的意识，有不断学习和适应发展的能力。

Student Outcomes:

№1.Core knowledge of a certain professional area: An ability to apply knowledge of Economics, Management Science, core knowledge of a certain professional area, knowledge of specialized technique to the solution of tourism management problems.

№2.Core knowledge of a certain professional area: An ability to apply knowledge of fundamental knowledge of social science research methods to the solution of tourism management problems.

№3.Core knowledge of a certain professional area: An ability to apply knowledge of fundamental and frontier knowledge of natural science and engineering to the solution of tourism management problems.

№4.Core knowledge of a certain professional area: An ability to apply knowledge of fundamental knowledge of mathematics and logic to the solution of tourism management problems.

№5.Problem Analysis: An ability to identify, formulate and analyze tourism management problems, reaching to substantiated conclusions using basic principles of Economics, Management Science, core knowledge of a certain professional area, and knowledge of specialized technique.

№6.Design / Development Solutions: An ability to design solutions for tourism management problems and innovatively design systems, components or process that meet specific needs with societal, public health, safety, legal, cultural and environmental considerations.

№7.Research: An ability to conduct investigations of tourism management problems based on scientific theories and adopting scientific methods including design of experiments, analysis and interpretation of data and synthesis of information to provide valid conclusions.

№8.Management ability: An ability to create, select and apply appropriate techniques, resources, and

modern engineering and IT tools, including prediction and modelling, to tourism management activities, with an understanding of the limitations.

№9.Communication: An ability to communicate effectively on tourism management problems with society at large, such as being able to comprehend and write effective reports and design documentation, make effective presentations, give and receive clear instructions, and communicate in cross-cultural contexts with international perspective.

№10.Environment and Sustainable Development: An ability to understand and evaluate the impact of professional tourism management solutions in environmental and societal contexts and demonstrate knowledge of and need for sustainable development.

№11.Professional Standards: An understanding of humanity science and social responsibility, being able to understand and abide by professional ethics and standards responsibly in tourism management practice.

№12.Individual and Teams: An ability to function effectively as an individual, and as a member or leader in diverse teams and in multi-disciplinary settings.

№13.Project Management: Demonstrate knowledge and understanding of tourism management principles and methods of economic decision-making, to function in multidisciplinary environments.

№14.Lifelong Learning: A recognition of the need for, and an ability to engage in independent and life-long learning with the ability to learn continuously and adapt to new developments.

专业简介：

旅游管理专业隶属管理科学学科，依托华南理工大学理、工、经、管多学科交叉及本科、硕士、博士完整人才培养体系等优势，2004年开设本科旅游管理专业。该专业以国际化旅游管理教学体系和人才培养模式为基础，致力于使学生获得未来个人及职业发展所需要的知识体系，并拥有旅游商业与度假地管理、旅游信息技术与应用、酒店服务业等专业领域的运营与管理的综合能力。通过该专业学习，使学生成为具有国际视野、适应现代经济社会和产业发展需求的领导人才。

在旅游业逐渐发展成为全球最大的新兴产业之一、中国政府明确提出把旅游业培育成中国国民经济的战略性支柱产业和人民群众更加满意的现代服务业的宏观背景下，本专业注重与国际著名旅游企业集团、国内外知名旅游教育研究机构以及各级旅游行政管理部门的合作，已形成官、产、学、研四位一体培养平台，致力于培养旅游高端经营管理人才以及新型旅游业态专业人才，如旅游资本运营人才、旅游项目策划规划人才、高级旅游营销人才、饭店高级职业经理人、旅游电子商务人才等，同时也具备在旅游管理相关专业进行硕士、博士深造的能力。

本专业师资队伍精良，队伍规模和学源结构合理。专业设有旅游信息实验室、餐饮综合实验室、服务礼仪实训室，依托学校和学院海量的图书资源，并建立近20个稳定的校外实习基地，多层次满足学生课程考察、专业实习和合作研究等多方面培养需求。

Program Profile:

The program in SCUT which is subject to the discipline of Management Science, which is established

relying on multi-disciplinary cross Science, Engineering, economics and Management Science and “undergraduate-master-doctoral” integral training system and other advantages. In 2004, the major of Tourism Management was set up. With international tourism management for the professional teaching system and talents training mode as the foundation, to make the student to obtain future personal and professional development needs of knowledge, and have a business and the resort management of tourism, tourist information technology and application, operation and management in the field of hotel services and other professional comprehensive abilities. Through the study of the major, make students with international vision, to meet the needs of modern economic and social development and industrial leadership talent.

In tourism industry gradually become one of the world's largest emerging industries, the Chinese government has clearly put forward to develop tourism into the Chinese strategic pillar industry of national economy and people more satisfied, under the macro background of building a modern service industry of this major focus on with international famous tourist enterprise group, a tourism education research institutions at home and abroad, and cooperation of tourism administrative departments at all levels, the officer has been formed, production, study and research of four integrated training platform, committed to develop high-end tourism management talents and professional talents of new type of tourism forms, such as tourism capital operation personnel, tourism project planning planning personnel, senior marketing talents of tourism, hotel, senior professional managers, tourism electronic commerce talented person and so on, it also has an advanced degree in tourism management related professional master, doctor's ability. Students after graduation can be in the international hotel group, multinational companies, engaged in management of tourism public management and professional work, also can apply to the domestic and foreign related professional graduate, engaged in relevant professional education and training, scientific research and management consulting.

The program has professional teaching staff including 12 teachers and 8 senior titles and the size and source structure of teaching staff is reasonable. 3 professional laboratories and about 20 stable off-campus practice base was also founded which can meet different kinds of training needs.

专业特色:

旅游管理专业致力于向“经管学科交叉”、“国际视野话语”、“优势领域引领”等特色方向发展，注重国际化交流与合作，努力推动研究型教学与行业实践紧密结合，以打造创新主导和知识共享的高端产学研平台。目前已形成三大办学特色：（1）教学培养顶层设计：成立了由业内专家和学者构成的顾问委员会，为旅游管理专业制订整体战略与人才培养提供咨询决策；（2）多层次实践教学过程：通过核心课程实践、认知实践、专业实习、毕业综合实践等四大实践体系全过程培养管理；（3）国际化项目促教学：通过高水平的科研项目促进教学改革，进一步优化人才培养过程和提高教学质量，培养具有国际视野的旅游管理创新型、复合型人才。

Program Features:

Tourism management professional committed to the "management disciplines cross", "international vision discourse", "leading advantage field" and so on the characteristic direction development, pay attention to international exchanges and cooperation, efforts to promote research teaching, combine with industry practice of high-end production, leading to create innovation and knowledge sharing platform.

the Tourism management program forms three characteristics: (1) Teaching to cultivate top-level design: professional development advisory committee set up the professional tourism management development which are composed by experts and scholars to provide overall strategy of formulate the and talent training consulting decisions of professional tourism management; (2) The multi-level practical teaching process: through the core curriculum practice, cognitive practice, professional practice and the graduation comprehensive practice, etc. The big four practice system made the whole process of training management; (3) Promote the international teaching and scientific research project: through a high level of international teaching and scientific research project to promote teaching reform, to optimize the process of cultivating talents and improve the quality of teaching.

授予学位： 管理学学士学位

Degree Conferred: Bachelor of Management Science

主干课程：

旅游学导论、接待服务原理、市场营销学、酒店管理原理、休闲业管理、旅游资源开发与管理、旅游商业、旅游规划、旅游与酒店业信息系统、酒店业财务会计、旅游职业发展与求职规划。

Core Courses:

Tourism Principles, Principles of Hospitality, Principles of Marketing, Hotel Management principle, Leisure Industry Management, Tourism Resources Development and Management, Tourism Business, Tourism Planning, Tourism and Hotel Industry Management Information System, Hospitality industry Financial accounting, Career Development and Job Planning of Tourism Specialty

特色课程：

双语教学课程：接待服务原理、酒店管理原理、市场营销学、旅游商业、酒店业财务会计、餐饮运营与管理、组织行为学、管理沟通、旅游度假地管理，酒店服务质量管理

含新生研讨课：旅游与酒店业现状与趋势研讨、旅游业创新发展趋势与实践

MOOC：房务运营与管理

本研贯通课：旅游研究方法

校企合作课：认知实习、专业实习、毕业实习

专题设计课：项目管理、旅游景观设计、国际旅游接待服务礼仪、景区运营与项目策划

竞教结合课程：酒店经营管理模拟实验, 旅游电子地图技术, 会议组织与管理

创新实践课程：opera 酒店管理软件系统设计及操作、餐饮产品生产设计、酒店经营管理模拟实验、毕业实习等

创业教育课程：创业教育

Featured Courses:

Bilingual Courses: Principles of Hospitality, Principle of Marketing, Hotel Management principle, Tourism Business, Hotel industry financial accounting, Food and Beverage Operation and Management, Organizational Behavior, Business Communication, Resorts Management and Operation, Quality Management in the Hospitality Industry

Freshmen Seminars: Issues and Trends in Tourism and Hospitality Sector, Trend of Tourism Innovation Development and its Practice

MOOCs: Front Office and Housekeeping Management

Baccalaureate-Master's Integrated Courses: Tourism Research Methods

Cooperative Courses with Enterprises: Cognitive practice, Hospitality Professional Practice, Graduation Practice, Conference Organization and Management

Special Designs: Project Management, Tourism Landscape Design, International Etiquette in Travel Reception, Scenic Operations and Project Planning,

Contest-Teaching Integrated Courses: Hotel Management Simulation, Tourism Electronic Map Technology Innovation Practice: Hospitality and Tourism Student Seminar, Opera Software System Design and Operation, Food and beverage design and production, Hotel Management Simulation, Graduation Practice Entrepreneurship Courses: Developmental Entrepreneurship

2.类别统计表 (Category Registration Form)

学时 Academic Hours					学分 Credits						
总学时数 Total	其中 Include		其中 Include		总学分数 Total	其中 Include		其中 Include			其中 Include
	必修学时 Compulsory	选修学时 Elective	理论教学学时 Theory Course	实验教学学时 Lab		必修学分 Compulsory	选修学分 Elective	集中实践教学环节学分 Practice-concentrated Training	理论教学学分 Theory Course Credits	实验教学学分 Lab	创新创业教育学分 Innovation and Entrepreneurship Education
2128	1424	704	1970	158	167	121	46	30	132	5	6

三、专业教学计划表 (Teaching Schedule)

类别 Course Category	课程 代码 Course No.	课程名称 Course Title	是否 必修 C/E	学时数 Total Curriculum Hours				学分 数 Credits	开课 学期 Semester	毕业 要求 Student Outcomes
				总学 时 Class Hours	上机 Computer-ai ded Class Hours	实验 Lab Hours	实践 Practice Hours			
公共基础课 General Basic Courses	143091	中国近现代史纲要 Skeleton of Chinese Modern History		(32) 24				2.0	1	No2
	143093	思想道德修养与法律基础 Cultivation of Thought and Morals & Fundamental of Law		(40) (36)				2.5	2	No2
	143090	马克思主义基本原理 Fundamentals of Marxism Principle		(40) 36				2.5	3	No2
	143106	毛泽东思想和中国特色社会主义理论体系概论 Thought of Mao ZeDong and Theory of Socialism with Chinese Characteristics		(80) 48				5.0	4	No2
	143094	形势与政策 Analysis of the Situation & Policy		(128)				2.0	1-8	No2
	144001	大学英语 (一) College English(1)		64				4.0	1	No14
	144002	大学英语 (二) College English(2)		64				4.0	2	No14
	145223	大学计算机基础 Foundations of Computer		32				2.0	1	No3
	152001	体育 (一) Physical Education (1)		32			32	1.0	1	No14
	152002	体育 (二) Physical Education (2)		32			32	1.0	2	No14
	152003	体育 (三) Physical Education (3)		32			32	1.0	3	No14
	152004	体育 (四) Physical Education (4)		32			32	1.0	4	No14
	106001	军事理论 Military Principle		(16)				1.0	2	No2
	140194	微积分基础 Calculus Basis		64				4.0	1	No4
	140197	线性代数与解析几何 Linear Algebra & Analytic Geometry		48				3.0	1	No4
	140019	概率论与数理统计 Probability & Mathematical Statistics		48				3.0	2	No4
	145125	多媒体技术及应用 Multimedia Technology and Applications		48				3.0	2	No3
		人文科学领域 Humanities		64				4.0		No2
		社会科学领域 Social Science		32				2.0		No2
		科学技术领域 Science and Technology		64				4.0(2)		No3
		合计 Total		764			128	52.0		

三、专业教学计划表（续）（Teaching Schedule）

类别 Course Category	课程 代码 Course No.	课程名称 Course Title	是否 必修 C/E	学时数 Total Curriculum Hours				学分 数 Credits	开课 学期 Semester	毕业 要求 Student Outcomes
				总学时 Class Hours	上机 Computer-ai ded Class Hours	实验 Lab Hours	实践 Practice			
学科基础课 Disciplinary Basic Courses	168291	旅游学导论 Tourism Principles	必 C	48				3.0	1	№1,2,7,9, 10,11
	174001	微观经济学 Microeconomics	必 C	64				4.0	1	№1,2
	174002	宏观经济学 Macroeconomics	必 C	64				4.0	2	№1,2
	168442	接待服务原理 Principles of Hospitality	必 C	48				3.0	2	№1,5
	168192	市场营销学 Principles of Marketing	必 C	48				3.0	2	№1,2
	175113	管理学原理 The Principle of Management	必 C	48				3.0	3	№1,2,4
	168258	旅游资源开发与管理 Tourism Resource Development and Management	必 C	48	3		3	3.0	3	№1,5 №6,7
	168195	酒店管理原理 Hotel Management Principle	必 C	48				3.0	3	№1,2,5,6, 8,9,10,11, 12
	175040	旅游消费者行为学 Consuming Behavior in Traveling and Tourism Industry	必 C	48				3.0	4	№1,2,5,7
	168187	休闲业管理 Leisure Industry Management	必 C	48				3.0	4	№1,5,7,9
	168455	旅游职业发展与求职规划 Career Development and Job Planning of Tourism Specialty	必 C	32			8	2.0	6	№1,5,6,8, 11,12
	168425	毕业设计（论文）专题讲座 series of lectures on graduation thesis (design)	必 C	16				1.0	6	№1,2
	175210	旅游与酒店业现状与趋势研讨 Issues and Trends in Tourism and Hospitality Sector	选 E	32				2.0	1	№1,2,12
	168414	旅游业创新发展趋势与实践 Trend of Tourism Innovation Development and its Practice	选 E	32				2.0	2	№1,5,7,9
	174005	统计学原理 Statistics	选 E	60	16			3.0	3	№1,2,3,4, 5
	175006	旅游心理学 Tourism Psychology	选 E	48				3.0	3	№1,5,7
	168432	会展概论 Introduction to Meetings, Conventions and Expositions	选 E	32				2.0	3	№1,5,7,1 2
	168048	计量经济学 Econometrics	选 E	52	12			3.0	4	№1,2,3,4, 5
	174062	国际贸易原理 II Theory of International Trade II	选 E	48				3.0	4	№1
	168456	旅游政策与法规 Tourism Policies and Regulations	选 E	32				2.0	5	№1,5,11
	168268	供应链管理 Supply Chain Management	选 E	48				3.0	5	№1,2,3,4, 5,10
	168012	电子商务概论 Introduction to Electronic Commerce	选 E	32				2.0	6	№1,2 №3,7
	168434	组织行为学 Organizational Behavior	选 E	32				2.0	6	№1,5,12
168260	旅游研究方法 Tourism Research Methods	选 E	32				2.0	6	№1,5,7	

	168477	批判性思维 Critical Thinking	选 E	32				2.0	6	№5	
	合 计 Total			必 C	560	3		11	35.0		
				选 E	选修课修读最低要求 19.0 学分 minimum elective course credits required: 19						
专业领域课 Specialty-related Courses	168226	酒店业财务会计 Hospitality Industry Financial Accounting	必 C	48				3.0	3	№1,5	
	175071	旅游业与酒店业信息系统 Tourism and Hotel Industry Management Information System	必 C	52		16		3.0	4	№1,5,6,7,8,10,14	
	168196	旅游商业 Tourism Business	必 C	32				2.0	4	№1,5,7,13,14	
	168437	旅游规划 Tourism Planning	必 C	48				3.0	5	№1,2,3,5,7,10,11	
	175074	房务运营与管理 Front Office and Housekeeping Management	必 C	48				3.0	5	№1,5,7,8,9,11,12,13	
	175140	餐饮运营与管理 Food and Beverage Operation and Management	必 C	32				2.0	5	№1,5,6,7,8,11,12,14	
	1.酒店管理模块										
	168413	酒店经营管理模拟实验 Hotel Management Simulation	选 E	32	32				1.0	4	№1,2,5,7,8,9,11,12
	175139	旅游人力资源管理 Tourism Human Resource Management	选 E	48					3.0	4	№1,2,5,6,7,8,9,11,12,13,14
	168457	管理沟通 Management Communication	选 E	32					2.0	5	№1,8,9
	168227	财务管理 Financial Management	选 E	48					3.0	5	№1,5,7,8
	175159	国际旅游接待礼仪 International Etiquette in Travel Reception	选 E	40		16			2.0	5	№9,11,12
	175188	酒店服务质量管理 Quality Management in the Hospitality Industry	选 E	32					2.0	6	№1,2,5,7,8,9,12,13
	168250	国际酒店业战略管理 Strategic Management for International Hospitality	选 E	32					2.0	6	№1,5,8
	168428	创业教育 Developmental Entrepreneurship	选 E	32					2.0	6	№1,2,3
	168438	会议组织与管理 Conference Organization and Management	选 E	32					2.0	7	№5,6,8
	168458	奢侈品管理 Managing Fashion and Luxury Companies	选 E	32					2.0	7	№1,2,5,7
	175091	旅游美学 Tourism Aesthetics	选 E	32					2.0	7	№1,5
	2.旅游目的地管理模块										
	168347	旅游电子地图技术 Tourism Electronic Map Technology	选 E	40		24			2.0	5	№1,3,5,6,7,12,14
	168344	旅游景观设计 Tourism Landscape Design	选 E	56			16		3.0	5	№1,5,6
	168373	景区运营与项目策划 Scenic Operations and Project Planning	选 E	32					2.0	6	№1,2,5,6,7,8,10,13
	168346	遗产旅游开发与管理 Cultural Heritage Tourism Planning and Management	选 E	32					2.0	6	№1,2,5,6,7

168036	项目管理 Project Management	选 E	32				2.0	6	№1,2,9,10,11
175050	市场调研与预测 Marketing Researching and Forecasting	选 E	36	12			2.0	6	№2,7,14
168459	旅游度假地管理 Resorts Management and Operation	选 E	32				2.0	6	№1,5,6,7,8,9,10,11,12,13,14
168294	物流学导论 Introduction to Logistics	选 E	32	4	4		2.0	6	№1,2,3,4,5,6
168261	节事旅游 Introduction to Event Tourism	选 E	32				2.0	7	№1,2,18,9,11
168439	文化创意产业 Cultural Creative Industry	选 E	32				2.0	7	№5,6,8
120003	创新研究训练 Innovation Research Training	选 E	32				2.0		№7,14
120004	创新研究实践 I Innovation Research Practice I	选 E	32				2.0		№7,14
120005	创新研究实践 II Innovation Research Practice II	选 E	32				2.0		№7,14
120006	创业实践 Entrepreneurial Practice	选 E	32				2.0		№7,14
合 计 Total		必 C 选 E	260		16		16.0		
		选修课修读最低要求 15.0 学分 minimum elective course credits required:15							

备注：学生根据自己开展科研训练项目、学科竞赛、发表论文、获得专利和自主创业等情况申请折算为一定的专业选修课学分（创新研究训练、创新研究实践 I、创新研究实践 II、创业实践等创新创业课程）。每个学生累计申请为专业选修课总学分不超过 4 个学分。经学校批准认定为选修课学分的项目、竞赛等不再获得对应第二课堂的创新学分。

四、集中实践教学环节(Practice-concentrated Training)

课程 代码 Course No	课程名称 Course Title	是否 必修 C/E	学 时 数 Total Curriculum Hours		学分 数 Credits	开课 学期 Semester	毕业要求 Student Outcomes
			实践 Practice weeks	授课 Lecture Hours			
106002	军训 Military Training	必 C	3 周		3.0	1	№14
143197	马克思主义理论与实践 Marxism Theory and Practice	必 C	2 周		2.0	假期	№2
175057	认知实习 Cognitive practice	必 C	1 周		1.0	2	№1,5,6,7,8,9,10,11,12,13,14
175059	专业实习 Professional Practice	必 C	4 周		4.0	3	№1,5,6,7,8,9,10,11,12,13,14
174030	毕业实习 Graduation Practice	必 C	4 周		4.0	6	№1,5,6,7,8,9,10,11,12,13,14
168444	Opera PMS 酒店管理软件系统设计与操作 Opera PMS Software System Design And Operation	选 E	2 周		2.0	5	№3,5,7,8,10,12,14
168460	酒店人力资源管理系统 Hotel Human Resources Management System	选 E	1 周		1.0	5	№1,2,3
168349	餐饮产品设计与生产 Food design and production	选 E	1 周		1.0	5	№1,7,8,11,12
168461	餐饮企业考察与体验 Catering Enterprises Investigation	选 E	1 周		1.0	5	№1,7,8,11,12
168069	毕业论文（或毕业设计） Final Year Project (Thesis)	必 C	14 周		14.0	7-8	№1,5,6,7,8,13,14

合 计 Total	必 C	28 周	28.0		
	选 E	选修课修读最低要求 2.0 学分 minimum elective course credits required:2			

五、第二课堂

第二课堂由人文素质教育和创新能力培养两部分组成。

1.人文素质教育基本要求

学生在取得专业教学计划规定学分的同时，还应结合自己的兴趣适当参加课外人文素质教育活动，参加活动的学分累计不少于 2 个学分。

2.创新能力培养基本要求

学生在取得本专业教学计划规定学分的同时，还必须参加国家创新创业训练计划或广东省创新创业训练计划或 SRP（学生研究计划）或百步梯攀登计划或一定时间的各类课外创新能力培养活动（如学科竞赛、学术讲座等），参加活动的学分累计不少于 4 个学分。

5.“Second Classroom” Activities

“Second Classroom” Activities are comprised of two parts, Humanities Quality Education and Innovative Ability Cultivation.

(1) Basic Requirements of Humanities Quality Education

Besides gaining course credits listed in one’s subject teaching curriculum, a student is required to participate in extracurricular activities of Humanities Quality Education based on one’s interest, acquiring no less than two credits.

(2) Basic Requirements of Innovative Ability Cultivation

Besides gaining course credits listed in one’s subject teaching curriculum, a student is required to participate in any one of the following activities: National Undergraduate Training Programs for Innovation and Entrepreneurship, Guangdong Undergraduate Training Programs for Innovation and Entrepreneurship, Student Research Program (SRP), One-hundred-steps Innovative Program, or any other extracurricular activities of Innovative Ability Cultivation that last a certain period of time (e.g. subject contests, academic lectures), acquiring no less than four credits.